

朝陽科技大學 094學年度第1學期教學大綱
Social Welfare Statutes 社會福利法規

當期課號	3674	Course Number	3674
授課教師	鄭予靜	Instructor	CHENG,YU CHING
中文課名	社會福利法規	Course Name	Social Welfare Statutes
開課單位	社會工作系(四進)三A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程旨在協助學生了解我國社會福利相關法規的制定意義及發展趨勢，並使學生了解我國社會福利法規的主要內容、特色及缺失，以利學生畢業後從事社會工作實務或行政工作之基礎。	Objectives	The objectives of this course are to help students understanding establishments of the nation's related regulations in social welfare and discussing the meanings of social welfare and its development trend. The course also helps students understanding the main contents, strengths and weaknesses of the nation's social welfare regulations.
教材	另訂	Teaching Materials	
成績評量方式	課堂的參與和討論 25% 小組資料收集及報告 35% 期末考試 40%	Grading	The engagement and discussion in the classroom 25% The team data collection and report 35% Final exam. 40%
教師網頁	-		
教學內容	1.台灣社會福利的發展及法制階段 2.五個主要福利法規介紹 (1) 老人福利法 (2) 兒童及少年福利法 (3) 身心障礙者保護法 (4) 家庭暴力防治法 (5) 社會救助法	Syllabus	1.Social welfare development and legitimization in Taiwan 2.Introduction of the five major law of welfare (1)Senior Citizens' Welfare Act (2)Children and Youth welfare Law (3)Physically and Mentally Disabled Citizens Protection Act (4)Domestic Violence Prevention Act (5)Public Assistance Act

尊重智慧財產權，請勿非法影印。